
Az évkezdetrıl szóló hiradások szerint rendırségi szempontból 
viszonylag csendesen kezdtük az évet. A pénzvilág persze nyugtat bennünket, 
hogy jó a kezdet. A vasút már nem ilyen derőlátó a macerás kezdettel, amikor 
problémáiról számol be.  

Tehát az év sok területen kezdıdött és valamilyen szempontból 
ismétlıdést jelent, vagy változást túl azon, hogy napjainkból több lett. Az év 
fogalma pont ezt fejezi ki, amikor ismétlıdésre, változásra utal és arra, hogy a 
következı állapot több az elızınél. Tehát alapjában véve most is ugyanaz 
történik, mint általában, amikor évet kezdünk. Bizonyos problémák ismétlıdnek, 
mert például az egymás iránti türelmünk ugyanúgy elfogy mint eddig. Változnak 
az árak az évszámmal és amikor jobbat szeretnénk ebben az évben, valahogy 
nem vesszük észre, hogy magunknál kellene kezdeni a változást. Több lett  a 
napok, évek száma az idén, tapasztalatainkkal együtt, de valahogy nem látszik 
rajtunk egy-egy esetben, hogy levontuk volna a tapasztalatok tanulságát, mert 
ugyanazokat a hibákat követjük el, mint eddig.  

Eszembe jutnak ezen a ponton azok a régi humoros jelenetek, melyek 
egyikében Lujza és Jenı beszél az évrıl azt állítván, hogy alapjában véve jó volt 
az év. A gondolatsort folytatva Lujza megjegyezte: alapjában véve én is örülök. 
S azonnal elkezdték fejtegetni azt a témát, hogy alapjában süllyed több kıbányai 
ház. 
 Bizony amikor az ember belegondol a dolgokba, jól teszi, ha az alapokig 
megy és úgy értékel. Mert ha az alapok rendben vannak, nem olyan nagy a baj. 
A ház esetében is így van. Amíg az alap szilárd, lehet rá építeni, ki lehet javítani 
azt, ami azon épült, még ha meg is sérült néhol a felépítmény. Amikor azonban 
az alap válik ingataggá vége mindannak amit az hordoz.  

Igaza lehet Arisztotelésznek, akinek tulajdonítjuk a mondást, hogy a 
kezdet már az egész fele. Hiszen ha jól alapozzuk meg a házat, már az egész 
építmény biztonságáról gondoskodtunk. Az alappal még messze nincs kész a 
ház fele, de az egész veszélyben van a rossz alappal. Nem egy olyan házat 
láttam már a mi vidékünkön pincékre épített alapokkal, amelyek csak évtizedek 
múlva repedeznek az egyik saroknál, nem kis gondot okozva a tulajdonosnak.  

Jenı és Lujza nagy bölcsességet mondott az alapokról, de ennél van 
nagyobb igazság is. Errıl vannak meggyızıdve azok, akik tudják hogy ki 
vetette meg a föld alapjait és az egészen új útra induló Ábrahám mintájára 
várnak egy bizonyos alapokkal bíró várost, tudva annak alkotójáról és építıjérıl. 

Biztonságra vágyunk. Ezt nem találjuk egyértelmően az év kezdetén 
megszólaló hiradásokban. Persze, hogy van jele a jónak a múlt tapasztalatai 
alapján. De aki egy kicsit is ismeri az életet, tudja, hogy nagyon könnyő 
csalódni, ha az újtól várunk valamit. Önmagában az új év nem hoz semmit, ha 
buta marad az ember, mert régi bölcsesség, hogy a butaság kerek, senki nem 
tudja hol kezdıdik és hol végzıdik. De mindegy milyen hosszú az út, az elsı 
lépést meg kell tennie annak, aki arra rátalál. 



Az évet elkezdtük, sikeresen megtettük az elsı lépést. De ahhoz, hogy 
bölcs szívhez jutva haladjunk tovább, megingathatatlan alapokra kell találnunk, 
hogy ne „más alapra” építsünk, hanem arra, amelyik garantáltan megtart. 
Karácsony után nem kérdés, hogy az élet alapja elérhetı közelségbe jött 
hozzánk. Alapjában véve ezért jó az élet és örülhetünk az új évben.   
 


